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 Sammanträdesdatum  
 Utbildningsnämnden  2025-04-07  
 
 

 

Ärendelista 

 § 32 Godkännande av ärendelista  

 § 33 Ekonomiuppföljning 2025  

 § 34 Huvudmannens kvalitetsrapport  

 § 35 Resursfördelning förskola 2025/2026  

 § 36 Resursfördelning grundskola, förskoleklass, 

fritidshem och anpassad grundskola 

 

 § 37 Utökning av platser inom yrkesprogram 

(Industritekniska, Fordons- och 

transportprogrammet) 

 

 § 38 Ansökan om nytt program Underhållstekniker 

till Myndigheten för Yrkeshögskolan 

 

 § 39 Intern Investeringsbudget UBN 2026 samt 

planår 2027-2030 

 

 § 40 Investeringsprojekt  

 § 41 Budget 2026  

 § 42 Nämndsinitiativ - Lokalisering av ny 

högstadieskola vid Toffelfabriken 

 

 § 43 Lokalisering av ny grundskola för årskurs 7–9  

 § 44 Översyn av profilklasser vid Högavångsskolan 

- organisatoriska och rättsliga utmaningar 

 

 § 45 Redovisning av åtgärder med anledning av 

Miljöförbundets tillsynsärende rörande städ- 

och ventilationsrutiner (Dnr 2024/347) 

 

 § 46 Utbud och dimensionering av gymnasial 

utbildning i Skåne och västra Blekinge 

 

 § 47 Skolinspektionen kvalitetsgranskning  

 § 48 Medborgarförslag - om att införa 

reseersättning /bidrag till SFI elever från 

Olofström 

 

 § 49 Elevuppföljning och förskolekö mars månad  

 § 50 Regler inom förskola och fritidshem 2025  
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 Sammanträdesdatum  
 Utbildningsnämnden  2025-04-07  
 
 § 51 Yttrande angående Fler vägar till arbetslivet 

SOU 2024:74 

 

 § 52 Aktuell information från förvaltningen  

 § 53 Meddelanden  

 § 54 Redovisning av delegationsbeslut  

 § 55 Nämndinitiativ Upphandling av ny 

högstadieskola genom extern aktör 
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 Sammanträdesdatum  
 Utbildningsnämnden  2025-04-07  
 
 

§ 32/2025  Godkännande av ärendelista 

Utbildningsnämndens beslut: 

Ärendelistan godkänns med följande tillägg: 

Följande nämndinitiativ är väckt och läggs till dagordningen: 

- Nämndinitiativ Upphandling av ny högstadieskola genom extern aktör 

Peter Stenberg (SD) väljs till justerare. 
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 Protokoll 6(45) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-04-07  

 
Utbildningsnämnden 

UBN § 33/2025  UBN 2025/1086  
  

§ 33/2025  Ekonomiuppföljning 2025 

Utbildningsnämndens beslut: 
 
Informationen tas till protokollet. 

  
Ärendebeskrivning 
Patrik Håkansson, förvaltningschef redogör för ekonomiuppföljningen.  
Prognosen för helåret 2025 visar på ett plus minus noll resultat. Till kommande nämnds möte 
den 16 juni 2025 kommer ett detaljerat underlag. 
  
  
Beslutet skickas till 
Förvaltningschef P.H 
Ekonomer I.P, K.S 
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 Protokoll 7(45) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-04-07  

 
Utbildningsnämnden 

UBN § 33/2025  UBN 2025/1086  
  

 

 

§ 34/2025  Huvudmannens kvalitetsrapport 

Utbildningsnämndens beslut: 

Kvalitetsrapport 2024 – resultat och analys som en del av utbildningsnämndens systematiska 
kvalitetsarbete och att rapportens identifierade förbättringsområden ska beaktas i nämndens 
fortsatta planerings- och budgetarbete godkänns. 
  
  
Ärendebeskrivning 
Patrik Håkansson, förvaltningschef redogör för ärendet. 
Denna tjänsteskrivelse grundar sig på Kvalitetsrapport 2024 – resultat och analys, som 
redovisar resultat från samtliga skolformer inom utbildningsnämndens ansvar. Rapporten 
sammanställer nyckeltal, resultat från enkäter och betygs data samt enheter och 
verksamheters egna analyser och förbättringsområden. Syftet med ärendet är att 
utbildningsnämnden ska ta del av det aktuella kvalitetsläget inom kommunens 
utbildningsverksamhet och de utvecklingsbehov som identifierats. 
  
Sammanfattning 
Rapporten visar att flera positiva resultat har uppnåtts under 2024, bland annat en ökning av 
andelen elever som är behöriga till gymnasiets yrkesprogram. Samtidigt finns fortsatt 
utmaningar, särskilt inom områdena trygghet, matematikresultat och läs- och skrivförmåga. 
Förskolan har utvecklats positivt genom bland annat tydliggörande pedagogik och kollegialt 
lärande. Inom grundskolan och gymnasieskolan pekas behov ut kring främjande insatser, 
NPF-kompetens och stödstrukturer. Vuxenutbildningen visar goda resultat kopplat till närvaro 
och studieteknik, men påverkas av förändrade beslut kring utbud och samverkansstruktur. 
  
De övergripande prioriteringarna för nästkommande läsår är att: 
  

Öka måluppfyllelsen, särskilt i svenska och matematik 
  

Fortsätta utveckla det systematiska kvalitetsarbetet på enhets- och huvudmannanivå 
  

Implementera Gy25 inom gymnasieskolan 
  

Förstärka arbetet med trygghet och likabehandling 
  

Höja elevhälsans funktion i analys- och stödprocesser 
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 Protokoll 8(45) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-04-07  

 
Utbildningsnämnden 

UBN § 34/2025  UBN 2025/1081  
  

 
 
Yttrande 
Utbildningsförvaltningen har upprättat Kvalitetsrapport 2024 – resultat och analys i enlighet 
med skollagens krav på systematiskt kvalitetsarbete. Rapporten bygger på analyser av 
verksamhetsresultat, enheternas egna kvalitetsredovisningar, enkätsvar samt betygs- och 
närvarostatistik. 
Förvaltningen bedömer att rapporten tydliggör såväl styrkor som förbättringsområden inom 
samtliga skolformer och att den utgör ett relevant och välgrundat underlag för nämndens 
fortsatta styrning och prioritering. I synnerhet pekar rapporten på behov av fortsatta insatser 
inom områden som undervisning i svenska och matematik, trygghetsarbetet, samt stöd och 
anpassningar för elever i behov av särskilt stöd. 
 
Förvaltningen vill särskilt lyfta fram behovet av: 
  

Fortsatt förstärkning av elevhälsoarbetet, med fokus på tvärprofessionell samverkan 
Kompetensutveckling i inkluderande arbetssätt och NPF 
Systematisk uppföljning av undervisningens kvalitet och resultat 
Stärkt analyskapacitet på enhetsnivå genom ökad användning av digitala verktyg och 

stödmaterial 
  
Det är förvaltningens bedömning att kvalitetsrapporten bör utgöra ett centralt underlag för 
nämndens planering, utvecklingsarbete och kommande budgetprocess. 
  
  
Finansiering 
Ej aktuellt. 
  
  
Beslutet skickas till 
Förvaltningschef P.H 
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 Sammanträdesdatum  
 2025-04-07  

 
Utbildningsnämnden 

UBN § 34/2025  UBN 2025/1081  
  

 

 

§ 35/2025  Resursfördelning förskola 2025/2026 

Utbildningsnämndens beslut: 

 
Förskolans resurstilldelning för höstterminen 2025 i enlighet med redovisade principer och 
prognoser godkänns. 

  
  
Ärendebeskrivning 
Patrik Håkansson, förvaltningschef informerar om resursfördelning förskola. 
Resursfördelningen inom förskoleverksamheten sker två gånger per år – inför vår- respektive 
hösttermin. Fördelningen baseras på aktuella befolkningsprognoser, både interna och från 
externa aktörer (Statisticon), samt en fastställd bemanningsnorm. 
  
Principer för resurstilldelning 
  
- Bemanningsnorm: 2,80 årsarbetare per 18 barn. 
- Tilläggsresurs för särskilt stöd: Fördelas efter behov i dialog mellan utbildningsförvaltningen 
och respektive rektor. 
  
Aktuell prognos 
 
Enligt gällande befolkningsprognos förväntas: 
  
- Cirka 30 avdelningar under vårterminen 2025 
- Cirka 26 avdelningar under höstterminen 2025 
- Cirka 27 avdelningar under vårterminen 2026 
  
  
Yttrande/Bedömning 
Den minskade verksamhetsvolymen under hösten innebär en förväntad övertalighet 
motsvarande cirka 16,5 tjänster. Den exakta omfattningen kan komma att justeras beroende 
på det faktiska barnantalet samt andelen barn i behov av särskilt stöd. 
  
Med anledning av den relativt låga andelen legitimerade förskollärare (58 %) kommer 
övertaligheten främst att beröra barnskötare och personal med annan ej 
legitimationsgrundande utbildning. 
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 Sammanträdesdatum  
 2025-04-07  

 
Utbildningsnämnden 

UBN § 35/2025  UBN 2025/975  
  

Utbildningsförvaltningen har vid upprepade tillfällen – senast i samband med budget 2025 
(se UBN § 48/2024) – framhållit behovet av en höjd grundbemanning i förskolan med hänsyn 
till barnens behov, arbetsmiljö och kompetensförsörjning. 
  
  
 
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Barnrättsperspektivet har beaktats. Resursfördelningen syftar till att säkerställa en likvärdig 
och trygg förskoleverksamhet oavsett kön eller individuella behov. 
  
  
Beslutet skickas till 
Förvaltningschef P.H 
Ekonomer I.P, K.S 
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 Protokoll 11(45) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-04-07  

 
Utbildningsnämnden 

UBN § 35/2025  UBN 2025/975  
  

 

 

 

§ 36/2025  Resursfördelning grundskola, förskoleklass, fritidshem och 
anpassad grundskola 

Utbildningsnämndens beslut: 

Grundskolans resurstilldelning för läsåret 2025/2026 godkänns. 
  
  
Ärendebeskrivning 

Patrik Håkansson, förvaltningschef redogör för ärendet. 
Utbildningsnämnden antog den nuvarande resursfördelningsmodellen för grundskolan den 
13 juni 2022 (§ 65/2022). Modellen utgör grunden för hur ekonomiska medel fördelas till 
kommunens skolor. Beslut om eventuella förändringar i modellens förutsättningar fattas av 
nämnden, liksom den årliga resursfördelningen till respektive skolenhet. 
  
Skolornas organisationer samverkas lokalt via APT och LOSAM, vilket är en viktig del i den 
årliga resursfördelningsprocessen. 
  
2024 var det tredje gången som resursfördelningsmodellen användes. Vid resurssamtalen 
framkom att den schablontilldelade resursen för särskilt stöd samt fritidshemsresursen anses 
vara för låg. 
Utifrån den tidigare resurstilldelningen menade rektorerna även att det var mycket 
problematiskt att täcka öppettiderna i fritidshemsverksamheten. 
  
Ovanstående ledde fram till att beräkningskoefficienterna för den så kallade spec-resursen 
räknades upp samt att gruppstorlek definierades i förskoleklass och fritidshem. Vilket 
nämnden fattade beslut om 26 februari 2024 § 6/2024. De uppräknade parametrarna 
användes vid resursfördelningen läsåret 2024/2025 och ligger således även till grund för 
resursfördelningen läsåret 2025/2026. 
  
Se bilagor 1-9. 
  
  
Yttrande 
Sammanfattning av läget inför 2025/2026 
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 Protokoll 12(45) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-04-07  

 
Utbildningsnämnden 

UBN § 36/2025  UBN 2025/171  
  

Resursfördelningen för läsåret 2025/2026 visar ett minskat resursutrymme motsvarande 
cirka 7,5 heltidstjänster. Den huvudsakliga orsaken är ett elev tapp om cirka 47 elever i 
årskurserna 1–9. Detta påverkar bland annat antalet klasser och grupptimmar, samt 
resursfördelningen för särskilt stöd (”spec”). 
  
Störst elev tapp sker vid Jämshögs skola (cirka 20 elever). 
  
Följande tjänstekategorier har fördelats utöver det resursfördelningssystemet ger: 

2,5 tjänster som "extra tjänster" 
0,4 tjänster till skolbiblioteksverksamheten (F–6) 
2,6 tjänster som så kallade REHAB-tjänster, där förvaltningen tar över finansiering av 

medarbetare med mycket hög frånvaro 
  
Utmaningar, behov och utvecklingsområden som inte kunnat mötas inom tilldelad 
budget 
  
1. Skolbibliotek 
För att möta kraven i reviderade styrdokument krävs ytterligare förstärkning. Skolbiblioteken 
ska bemannas i sådan omfattning att deras syfte och mål uppnås, och det rekommenderas 
att personal har relevant akademisk examen. 
  
2. Högavångsskolan 
Utöver de 1,4 profiltjänster som redan är avsatta krävs ytterligare cirka 3,5 lärartjänster för att 
säkerställa dubbelbemanning och särskilt stöd i skolans mest resurskrävande klasser. 
 
Därtill behövs 1,5 tjänst för att kunna bemanna undervisningen i moderna språk, framför allt 
för att möjliggöra en fungerande organisation av språkblock. 
Ett särskilt organisatoriskt problem utgörs av ett ökande antal ämneslärare, vilket har lett till 
betydande svårigheter att lägga en effektiv och resurseffektiv tjänstefördelning. 
 
Det har visat sig så gott som omöjligt att inom nuvarande ramtilldelning lösa den uppkomna 
obalansen mellan undervisningstid och lärarkompetens. Detta har medfört en övertalighet 
motsvarande cirka två heltidstjänster, vilket påverkar skolans möjlighet att organisera 
verksamheten effektivt. 
 
3. Gränum- och Jämshögsskolorna 
De organisatoriska förutsättningarna för Gränums skola och Jämshögs skola är fortsatt 
mycket utmanande till följd av ett krympande elevunderlag. Gränums skola är redan idag en 
mycket liten enhet och Jämshögs skola är på väg att utvecklas i samma riktning. 
 
Det låga elevantalet medför stora svårigheter att upprätthålla en effektiv och kvalitetssäkrad 
skolverksamhet inom ramen för tilldelade resurser. 
 
I Gränum är antalet inskrivna elever i förskoleklassen läsåret 2025/2026 endast två (2) barn. 
Dessa två barn kommer att undervisas tillsammans med en åldersblandad grupp av elever i 
årskurserna 1–3, vilket innebär att de kommer att ingå i en elevgrupp med totalt 28 barn. 
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 Protokoll 13(45) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-04-07  

 
Utbildningsnämnden 

UBN § 36/2025  UBN 2025/171  
  

Trots att åldersblandade grupper är tillåtna och ibland nödvändiga i små skolor, väcker 
denna specifika sammansättning frågor kring undervisningens kvalitet och likvärdighet. 
En så pass liten grupp i förskoleklass – som dessutom delar pedagogisk miljö med äldre 
elever – riskerar att få en alltför begränsad tillgång till den undervisning och omsorg som 
kännetecknar en god förskoleklassverksamhet. Det gäller såväl trygghet, lekbaserat lärande, 
som stöd i övergången mellan förskola och skola. De didaktiska och pedagogiska 
utmaningarna är betydande, särskilt när personalresurserna är knappa. 
 
Resursfördelningssystemet tar inte höjd för de merkostnader som uppstår i mycket små 
skolenheter, vilket leder till att den faktiska organisationen i Jämshög och Gränum å ena 
sidan får en låg tilldelning på grund av sin litenhet samtidigt som de kostar cirka 1,5 tjänst 
mer än de skulle gjort om de bedrivits som en enhet. 
 
4. Anpassad grundskola 
Inför vårterminen 2025 är 19,6 tjänster budgeterade för 28 elever, vilket bedöms vara 
tillräckligt både sett till personalresurser och elevantal. För höstterminen 2025 är budgeten 
satt till 17 tjänster för 23 elever. 
  
I dagsläget är det faktiska elevantalet 27, och ytterligare fem elever är föremål för utredning. 
Det är ännu oklart om dessa utredningar kommer att leda till inskrivning i anpassad 
grundskola. Den kända ökningen av antalet inskrivna elever innebär dock ett behov av 
ytterligare 2,0 tjänster. 
  
Summering:  

Skolbiblioteksresursen bedöms som otillräcklig. Bedömt behov 0,75–1,0 tjänst. 
Högavångsskolans nuvarande organisation med profilklasser ger effekter för hur övriga 

skolan kan organiseras. Svårigheterna förstärks med grupper i moderna språk samt 
andelen enämneslärare. Bedömt behov 2,0–2,5 tjänst. 

Organisationen Gränum/Jämshög. Dels ur ett resursperspektiv, men även ur ett 
kvalitativt perspektiv. Bedömt behov 1,5 tjänst., vilket inte löser det kvalitativa 
perspektivet. 

Antalet inskrivna elever i anpassad grundskola ökar. Behov 2 tjänster. 
  
Att beakta: 
Utbildningsförvaltningen har vid upprepade tillfällen – senast i samband med budget 2025 
(se UBN § 48/2024) – framhållit Nödvändiga satsningar. 
  
Inom några områden bör Olofströms kommun höja ambitionsnivån. Det gäller bland annat 
inom följande områden: 
 

Fortbildning/ledarutveckling riktat mot en högre måluppfyllelse 
Åtgärder angående måluppfyllelsen i matematik/Svenska/svenska som andra språk tex 

behöriga lärare 
Lektorstjänst 
Logoped alternativt specialpedagog med specialistutbildning i tal och språk. 
Utöka Specialpedagogsfunktionen i förskola, grundskola samt gymnasieskola. 
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 Sammanträdesdatum  
 2025-04-07  

 
Utbildningsnämnden 

UBN § 36/2025  UBN 2025/171  
  

Utbildad bibliotekarie för F-6 skolorna. 
 
 
  
  
Finansiering 
De stora posterna ryms inom befintlig budget. Men det finns ingen höjd i befintlig budget för 
samtliga merkostnader som uppstår. 
  
  
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Barnrätts och jämställdhetsperspektiv har beaktats. 
  
  
Beslutet skickas till 
Förvaltningschef P.H 
Ekonomer I.P, K.S 
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Utbildningsnämnden 

UBN § 36/2025  UBN 2025/171  
  

 

 

§ 37/2025  Utökning av platser inom yrkesprogram (Industritekniska, 
Fordons- och transportprogrammet) 

Utbildningsnämndens beslut: 

-Utöka antalet platser på Industritekniska programmet från 16 till 24 platser från och med 
höstterminen 2025 godkänns. 
  
-Utöka antalet platser på Fordons- och transportprogrammet från 16 till 18 platser från och 
med höstterminen 2025 godkänns. 
  
-Vid behov göra ett äskande till kommunstyrelsen om medel för 2025 års utökning. För 2026 
och framåt hanteras ökade kostnader inom ordinarie budgetarbete godkänns. 
 
  
Ärendebeskrivning 
Patrik Håkansson, förvaltningschef redogör för ärendet. 
Under senare år har söktrycket till yrkesprogram inom Teknikcollege ökat, i synnerhet till 
Industritekniska programmet. Till läsåret 2025/2026 uppgår antalet förstahandssökande till 
cirka 30 elever till 16 befintliga platser. Motsvarande mönster ses även inom Fordons- och 
transportprogrammet samt El- och energiprogrammet. 
 
Utvecklingen är i linje med arbetsmarknadens ökade behov av utbildad arbetskraft inom 
industri, fordon och el/energi, vilket också bekräftas i Skånes Kommuners regionala 
rekommendationer kring utbud och dimensionering av gymnasial utbildning för Skåne och 
västra Blekinge. 
  
  
Yttrande 
Enligt dimensioneringsuppdraget enligt skollagen (2010:800), reviderad 2023, ska 
gymnasialt utbildningsutbud i högre grad anpassas efter arbetsmarknadens behov. I det 
aktuella samverkansområdet rekommenderas: 
 

Utökning av platser inom Industritekniska programmet (IN), Fordons- och 
transportprogrammet (FT) samt El- och energiprogrammet (EE). 

Minskning av platser inom samhällsvetenskaps- och estetiska programmen. 
 

För att möta dimensioneringskraven och samtidigt tillvarata ungas intressen och regionens 
kompetensförsörjning föreslås förändringar enligt bilaga 1. 
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Utbildningsnämnden 

UBN § 37/2025  UBN 2025/824  
  

  
Finansiering 
Att vid behov göra ett äskande till kommunstyrelsen om medel för 2025 års utökning. För 
2026 och framåt hanteras ökade kostnader inom ordinarie budgetarbete. 
  
  
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Är beaktat 
  
  
Beslutet skickas till 
Förvaltningschef P.H 
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Utbildningsnämnden 

UBN § 37/2025  UBN 2025/824  
  

 

§ 38/2025  Ansökan om nytt program Underhållstekniker till Myndigheten 
för Yrkeshögskolan 

Utbildningsnämndens beslut: 

Yrkeshögskolan Syd godkänns att ansöka om tre utbildningsomgångar i programmet 
Underhållstekniker, till Myndigheten för Yrkeshögskolan innan den 2025-06-10. 
  
  
Ärendebeskrivning 
Patrik Håkansson, förvaltningschef redogör för ärendet. 
Från och med hösten 2025 finns inom Yrkeshögskolan Syd i Olofström två tekniska 
yrkeshögskoleutbildningar samt ridlärarutbildningen. Yrkeshögskolan Syd i Olofström 
behöver fler tekniska utbildningar för att möta näringslivets behov av arbetskraft. 
 
En kartläggning från 2023 av Techtank och Teknikcollege Sydost visar att industrin i 
Blekinge har ett stort rekryteringsbehov de kommande 2–5 åren. Störst är behoven inom 
”produktionsnära” roller som exempelvis montörer, operatörer, tekniker, 
processtekniker/processoperatörer, maskinbearbetare/CNC-operatörer, 
mekaniker/underhållsberedare/underhållspersonal med mera. 80 % av företagen uppger att 
det är svårt att hitta rätt kompetens. Techtank välkomnar utbildningsinitiativ som kan bidra till 
att lösa industrins kompetensbehov. 
 
Utbildningen till Underhållstekniker är en yrkeshögskoleutbildning på 300 
yrkeshögskolepoäng, 60 veckor på heltid, vilket motsvarar 1,5 års studier. Antalet 
utbildningsplatser planeras till 208 studerande. Start planeras till varje höst. Utbildningen ges 
på plats med möjlighet till noder på andra orter och viss fjärrundervisning. LIA, Lärande i 
arbete, blir en viktig del i utbildningen. Det innebär också att samarbete kan ske med till 
exempel Campus Karlshamn, Campus Ronneby och Karlskrona Education Hub då 
studerande kan använda lokaler på dessa möjliga satellitorter. 
  
  
Yttrande 
Myndigheten för Yrkeshögskolan godkänner endast utbildningar inom bristyrken där 
branschens företag och organisationer är engagerade i utbildningens ledningsgrupp och/eller 
erbjuder LIA, Lärande i arbete. 
 
Initiativet till en yrkeshögskoleutbildning har framkommit hos ledningsgrupperna för både 
Processtekniker - Smart industri och Automationsingenjör - Robot där företag som Volvo 
Cars, Geberit AB, Stans & Press AB, Evomatic AB har deltagit initialt. 
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Yrkeshögskoleutbildningar baseras på arbetsgivarnas behov och är en viktig del i 
arbetsmarknadens kompetensförsörjning. Cirka 93% av alla som studerat en 
yrkeshögskoleutbildning får jobb.  
Yrkeshögskolan kan bidra till Olofströms kommun genom fler företagsetableringar, inflyttning 
och minskad arbetslöshet. Ett flertal utbildningar är till fördel för invånare i Olofströms 
kommun och i regionen. Yrkeshögskolan är en viktig del i vuxenutbildningen för den 
enskilde, då behörighetskraven är flexibla och utbildning kan erbjudas studerande som 
saknar formell behörighet. 
 
I fördjupade kvalitetsgranskningar som genomförts av Myndigheten för Yrkeshögskolan på 
de tekniska utbildningarna som genomförs idag, framkommer det att Yrkeshögskolan Syd 
har gott anseende och besitter kompetens i att leda utbildningar på god nivå.  
 
De studerandes möjlighet att klara utbildningen kan öka om de får vara i ett sammanhang. 
Att vara i ett sammanhang genom att studera på plats kan skapa förutsättningen för att 
genomströmningen och examensgraden ökar på en utbildning. 
 
  
Finansiering 
För att täcka merkostnader för utbildningen krävs det 12 studerande det första året. För att 
även täcka ”sin” del av de kostnader som finns redan idag krävs det 19 studerande det första 
året. 
  
  
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Den blivande ledningsgruppen för underhållstekniker kommer att vara delaktig i 
jämställdhetsarbetet. 
 
  
Beslutet skickas till 
Förvaltningschef P.H 
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§ 39/2025  Intern Investeringsbudget UBN 2026 samt planår 2027-2030 

Utbildningsnämndens beslut: 

Redovisad Interna investeringsbudgeten godkänns för 2026 med 1 450tkr. 
 

Ärendebeskrivning 
Inför budgetarbetet för 2026 presenterar förvaltningschefen förslag till intern 
investeringsbudget. 

  
Yttrande 
Den interna investeringsbudgeten för 2026 uppgår till 1 450 tkr och fördelas mellan 
verksamheterna enligt bifogad bilaga. Respektive verksamhetschef lämnar en framställan till 
förvaltningen vid behov av investeringsmedel. Prioritering av ansökningar sker i 
ledningsgruppen, varefter förvaltningschefen fattar beslut. 
  
Vid oförutsedda händelser kan en omfördelning av medel mellan verksamheterna bli 
nödvändig. Detta kan exempelvis gälla akuta arbetsmiljöåtgärder, anpassningar för barn och 
elever i behov av särskilt stöd eller ersättning av kritisk utrustning som havererat. 
  
  
Finansiering 
Ej aktuell 
  
  
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv  
Ej aktuellt 
 
  
Beslutet skickas till 
Förvaltningschef P.H 
Ekonom I.P 

 

 

 

Comfact Signature Referensnummer: 209856SE



 Protokoll 20(45) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-04-07  

 
Utbildningsnämnden 

UBN § 39/2025  UBN 2025/734  
  

 

§ 40/2025  Investeringsprojekt 

Utbildningsnämndens beslut: 

Ärendet förstudie Ny gemensam huvudentré till Nordenbergsskolan (Bilaga 4 och 4a) 
återremitteras till kommande utbildningsnämnd den 16 juni 2025 då ev lagstiftning gällande 
säkerheten är lagstadgad. 
  
Sophus till Gränum och Jämshögs skola, Anpassning av Barn- och fritidsprogrammets 
undervisningslokaler till yrkessalar godkänns enligt beslutsförslaget nedan och ärendet 
överlämnas till kommunstyrelsen för vidare hantering. 
  
  
Reservation 
Moderaterna reserverar sig för bifall gällande Sophus till Gränum och Jämshögs 
skola, Anpassning av Barn- och fritidsprogrammets undervisningslokaler till yrkessalar. 
  
  
Yrkande 
Marianne Eriksson (M) yrkar på att man inte investerar i nytt sophus vid Gränums skola. 
  
  
Beslutsgång 
Ordförande ställer förslaget bifall till att godkänna sophus vid Gränum och Jämshög 
skola, Anpassning av Barn- och fritidsprogrammets undervisningslokaler till yrkessalar för 
beslut mot att godkänna sophus vid Jämshögs skola och Anpassning av Barn- och 
fritidsprogrammets undervisningslokaler till yrkessalar.  
Ordförande finner att utbildningsnämnden beslutar att investera i sophus vid Gränums och 
Jämshögs skola, Anpassning av Barn- och fritidsprogrammets undervisningslokaler till 
yrkessalar. 
  
  
Ärendebeskrivning 
Anna Blissing, fastighetssamordnare redogör för ärendet. 
Carolina Augustsson, rektor på Nordenbergsskolan svarar på de frågor som rör 
Nordenbergskskoans investeringar. 
  
Inför investeringsbudget 2026 presenterar utbildningsförvaltningen ett antal prioriterade 
investeringsprojekt. Projekten syftar till att förbättra arbetsmiljön, öka säkerheten, anpassa 
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undervisningsmiljöer till förändrade behov samt skapa mer ändamålsenliga skolmiljöer. 
 
Förvaltningschefen redogör för respektive projekt i separata bilagor. 
  
  
Yttrande 
Utbildningsförvaltningen bedömer att följande investeringsprojekt är nödvändiga att 
genomföra eller påbörja under 2026 och föreslår att dessa förs vidare till kommunstyrelsen 
för fortsatt beredning: 
 

Om- och tillbyggnation Sophus Gränum (Bilaga 1) 
Om- och tillbyggnation Sophus Jämshög (Bilaga 2) 
Anpassning av Barn- och fritidsprogrammets undervisningslokaler till yrkessalar (Bilaga 

3 och 3a) 
Förstudie: Ny gemensam huvudentré till Nordenbergsskolan (Bilaga 4 och 4a) 

 
Samtliga föreslagna projekt bedöms bidra till att långsiktigt stärka skolornas kvalitet, 
tillgänglighet och säkerhet. Projekten utgår från faktiska behov som framkommit genom 
verksamhetsdialoger, säkerhetsbedömningar och analyser av undervisningsmiljöernas 
ändamålsenlighet samt dialog med tekniska enheten. 
  
  
Finansiering 
Ej aktuellt. 
  
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Ej aktuellt 
  
  
Beslutet skickas till 
Förvaltningschef P.H 
Kommunstyrelsen 
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§ 41/2025  Budget 2026 

Utbildningsnämndens beslut: 

Informationen tas till protokollet. 
  
  
Ärendebeskrivning 
  
Patrik Håkansson, förvaltningschef presenterar de ekonomiska förutsättningarna inför 
budgetarbetet 2026 baserade på kommunens ramfördelningsmodell. 
  
  
Yttrande 
Förvaltningschefen informerar om utbildningsnämndens nu gällande budgetram för 2026 
enligt den fastställda ramfördelningsmodellen. De aktuella siffrorna är preliminära och kan 
komma att revideras under den fortsatta budgetprocessen. 
  
Förvaltningen kommer nu att genomföra en detaljerad analys och beräkning av kostnaderna 
för utbildningsnämndens samlade verksamhet 2026. Efter denna analys kommer det att 
framgå om det finns behov av eventuella anpassningar inom budgetramen eller om det finns 
möjlighet till att genomföra av nämnden önskade satsningar. 
  
Vidare kommer förvaltningen att identifiera eventuella ekonomiska utmaningar och möjliga 
åtgärder. Nämnden kommer att få fortlöpande information och underlag inför de beslut som 
krävs i det fortsatta budgetarbetet. 
  
  
Finansiering 
Ej aktuell 
  
  
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Ej aktuell 
  
  
Beslutet skickas till 
Förvaltningschef P.H 
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§ 42/2025  Nämndsinitiativ - Lokalisering av ny högstadieskola vid 
Toffelfabriken 

Utbildningsnämndens beslut: 

Avslag på nämndinitiativ då utbildningsnämnden har valt att gå vidare med andra förslag. 
  
  
Reservation 
Ingrid Brånsjö (KD) vänder sig mot uppfattningen att närhet mellan gymnasieskola och 
högstadium skulle medföra stora problem av olika slag gällande elevgrupperna. Det finns 
goda och väl fungerande sådana exempel bl.a. i Nässjö kommun.  
  
  
Ärendebeskrivning 
I Kristdemokraternas nämndsinitiativ (UBN §15/2025) framförs att nya uppgifter tillkommit 
kring byggnaden vid Toffelvägen där Arbetscenter haft verksamhet, samt att detta bör 
utredas som ny plats för en högstadieskola. Det är dock viktigt att understryka att 
Toffelfabriken redan ingick som alternativ (nr 6) i den lokaliseringsstudie som presenterades 
för nämnden i november 2024. Förslaget i initiativet bygger alltså inte på nya förutsättningar, 
  
  
Yttrande 
1. Verksamhetsmässiga risker 
Tidigare yttranden pekar på att en lokalisering intill gymnasiet ökar risken för: 
- Otillräcklig åtskillnad mellan elevgrupper 
- Försämrad arbetsmiljö för personal 
- Trafiksäkerhetsutmaningar vid två skolor i direkt närhet. 
  
2. Förlust av parkeringsytor 
Parkeringsytor för Nordenbergsskolan skulle behöva tas i anspråk, vilket kräver nya 
lösningar och eventuella planprocesser. 
  
3. Lång ledtid till färdig skola 
Toffelfabriken beräknas kunna tas i drift först VT 2033 – fyra år senare än alternativet 
Högavång (Q2 2029). 
  

Slutsats 
Toffelfabriken har redan utretts i lokaliseringsstudien och i delar visat sig olämplig. 
Verksamhetsmässiga och logistiska utmaningar samt lång genomförandetid på grund av den 
otillräckliga ytan gör att platsen inte anses aktuell för ny högstadieskola. 
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Beslutet skickas till 
Förvaltningschef P.H 
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§ 43/2025  Lokalisering av ny grundskola för årskurs 7–9 

Utbildningsnämndens beslut: 

Alternativ 1 Högavång, förordas som lokalisering för ny högstadieskola för åk 7-9 och 
ärendet lämnas till kommunstyrelsen för beslut. 
  
  
Reservation 
Sverigedemokraterna och Moderaterna reserverar sig mot beslutet. 
  
  
Ärendebeskrivning 
Vid nämndsmötet den 9 december 2024 fick förvaltningschefen i uppdrag att återkomma 
med ett yttrande om vilket av de olika lokaliseringsalternativen som förvaltningen förordar. 
Tre huvudalternativ har analyserats: Högavång, Ekeryds förskola och Flygfältet.  
  
Ytterligare alternativ som Dannfältet, Smålandsgatan, Hallonvägen och Toffelfabriken har 
också övervägts, men bedömts mindre lämpliga i tidigare skede. 
  
Förvaltningen har tagit fram ett samlat ställningstagande, bilagt detta ärende. 
  
  
Yttrande 
Efter en samlad bedömning förordar utbildningsförvaltningen alternativ 1 – Högavång som 
den mest ändamålsenliga lokaliseringen för en ny högstadieskola. Bedömningen baseras på 
närhet till idrottshall, schematekniska förutsättningar, projektets tidplan och prognostiserat 
elevunderlag.  
Högavång möjliggör också en kostnadseffektiv och flexibel lösning med hänsyn till framtida 
demografisk utveckling.  
Hänsyn har även tagits till de invändningar som riktats mot en samlokalisering med 
gymnasieskolan. 
  
  
Beslutet skickas till 
Förvaltningschef P.H 
Kommunstyrelsen 
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§ 44/2025  Översyn av profilklasser vid Högavångsskolan - 
organisatoriska och rättsliga utmaningar 

Utbildningsnämndens beslut: 

Förvaltningen får i uppdrag att ta fram en arbetsgrupp där rektorer, profillärare, 
förvaltningschefen och arbetsutskottet ingår. I övrigt tas informationen till protokollet. 
 
  
Ärendebeskrivning 
Patrik Håkansson, förvaltningschef redogör för ärendet. 
Profilklasser inom idrott och musik/drama vid Högavångsskolan är föremål för särskilt 
antagningsförfarande. Förvaltningen har i samband med verksamhetsanalys och utifrån 
Skolinspektionens kvalitetsgranskning identifierat flera utmaningar kopplade till 
profilverksamheten. 
 
  
Yttrande 
1. Kostnadsdrivande verksamhet 
  
Profilverksamheten innebär utökad undervisningstid utanför ordinarie timplan: 
- Musikdramaprofilen omfattar 120 min/vecka och bemannas av tre lärare. 
- Idrottsprofilen omfattar 60 min/vecka och bemannas av en lärare. 
- Profilverksamheten motsvarar ca 1,4 lärartjänster, utöver viss övertid och behov av vikarier 
vid evenemang. 
  
Utöver profiltjänsterna krävs cirka 3,5 lärartjänster för att hantera dubbelbemanning och 
särskilt stöd i de mest resurskrävande klasserna. Därutöver krävs 1,5 lärartjänst för att 
bemanna moderna språk, främst i syfte att möjliggöra organisation av språkblocken. 
  
2. Begränsade organisatoriska möjligheter 
  
Antagningsförfarandet tar inte hänsyn till elevsammansättning, tidigare relationer eller 
särskilda behov, vilket försvårar klassammansättningar. 
  
3. Bristande likvärdighet och risk för diskriminering 
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Det är problematiskt att idrottsprofilen lockar mest pojkar. Detta leder till sned könsfördelning 
och kan strida mot skollagen och diskrimineringslagen. 
  
4. Skolinspektionens bedömning 
  
Skolinspektionen bedömer att rektorn behöver leda ett mer strategiskt 
  
Förslag till åtgärder: 
  

Antagningsprocess: Översyn av antagningskriterier. Komplettering med 
könsbalanserande metoder, exempelvis lottning vid likvärdiga resultat. 

Jämställdhetsarbete: Integrera könsfördelning som faktor i antagningen och arbeta 
aktivt med rekrytering av underrepresenterade grupper. 

Organisationsförändringar: Begränsa profiltid eller schemalägg inom timplan. 
Klassbyten: Möjliggöra byten till/från profilklass utifrån behov. 
Avveckla profilklasser 
Utreda om Musik/dramaprofil i någon form kan ligga under Musikskolans verksamhet. 

  
  
Finansiering 
Ej aktuellt 
  
  
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Föreslagna åtgärder syftar till att säkerställa att skollagens krav på likvärdig utbildning och 
icke-diskriminering uppfylls. Det stärker elevers rätt till en trygg och inkluderande skolmiljö. 
  
  
Beslutet skickas till 
Förvaltningschef P.H 
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§ 45/2025  Redovisning av åtgärder med anledning av Miljöförbundets 
tillsynsärende rörande städ- och ventilationsrutiner (Dnr 2024/347) 

Utbildningsnämndens beslut: 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens reviderade åtgärdsplan och 
tidsplan kopplat till Miljöförbundets tillsynsärende (Dnr 2024/347). 
 
2. Utbildningsnämnden ger i uppdrag åt utbildningsförvaltningen att löpande följa upp arbetet 
och vid behov återrapportera till nämnden. 
 
3. Utbildningsnämnden informeras om att en ökad städfrekvens och utökade insatser 
kommer att påverka kommande budgetramar och därmed behöver beaktas i det fortsatta 
budgetarbetet. 
  
  
Ärendebeskrivning 
Miljöförbundet Blekinge Väst har under de senaste åren vid upprepade tillsynsbesök 
identifierat brister i städ- och ventilationsrutiner vid utbildningsverksamheter i Olofströms 
kommun. Tillsynen har baserats på gällande lagstiftning, Folkhälsomyndighetens allmänna 
råd (FoHMFS 2014:19) samt miljöbalkens försiktighetsprincip. 
 
I november 2024 presenterade Miljöförbundet två alternativ för rättelse: frivillig rättelse 
genom dialog eller beslut om föreläggande. Miljöförbundet aviserade att om ingen konkret 
och tidsatt åtgärdsplan inlämnats senast 9 april 2025, kommer ärendet att lyftas till 
förbundsdirektionen för beslut om föreläggande. 
 
Ett möte hölls den 19 december 2024 mellan Miljöförbundet och kommunerna Olofström, 
Sölvesborg och Karlshamn. Utbildningsförvaltningen har därefter upprättat en reviderad 
åtgärdsplan med tillhörande tidsplan, som svar på de brister som påtalats. 
  
  
Yttrande 
Utbildningsförvaltningen bedömer att de föreslagna åtgärderna svarar upp mot de krav som 
ställts från Miljöförbundet. Bedömningarna i de delar som rör städning har gjorts av 
kommunens lokalvårdschef utifrån professionell expertis och dialog med 
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lokalvårdspersonalen. Särskilt betonas: 
 
- Daglig städning införs i samtliga utrymmen från augusti 2026. 
 
- Utökad storstädning kommer att genomföras med högre frekvens, bland annat av väggar, 
ventilationsdon och högt belägna ytor. 
Städmetoder som minimerar dammspridning används redan, med ambition att utvecklas 
vidare. 
 
- Effektiva dammsugarfilter används enligt tillverkarens föreskrifter. 
 
- Ventilationsrutiner kompletteras med information om maxantal per lokal senast 1 mars 
2026. 
 
- Städning i gymnastiksalar ses över i dialog med Kultur- och fritidsnämnden. 
 
Förvaltningen har dessutom initierat översyn av lokalernas städbarhet samt rutiner för inköp 
av möbler och inredning utifrån städvänlighet.  
 
Förvaltningen konstaterar samtidigt att de föreslagna åtgärderna kommer att innebära en 
kostnadsökning och resursomfördelning, som behöver beaktas i nämndens långsiktiga 
planering. 
  
  
Finansiering 
Prioritering inom befintlig budget. 
  
  
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Är beaktat 
  
  
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
 
  
Beslutet skickas till 
Förvaltningschef P.H 
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§ 46/2025  Utbud och dimensionering av gymnasial utbildning i Skåne 
och västra Blekinge 

Utbildningsnämndens beslut: 

Skånes Kommuners rekommendation om fortsatt gemensamt arbete kring utbud och 
dimensionering av gymnasial utbildning inom samverkansområdet Skåne och västra 
Blekinge godkänns. 
 
Utbildningsförvaltningen får i uppdrag att arbeta vidare enligt rekommendationen, inklusive 
anpassning av utbildningsutbudet till lagstftningens krav samt delregionala analyser. 
  
  
Ärendebeskrivning 
Från och med den 1 juli 2023 gäller en förändring i skollagen (2010:800) som innebär att 
dimensioneringen av utbildningsplatser i gymnasieskolan ska beakta både ungdomars 
efterfrågan och arbetsmarknadens behov. Skåne och västra Blekinge utgör ett gemensamt 
samverkansområde sedan sommaren 2023. Syftet med samverkan är att genom en gemensam 
planering säkerställa rätt utbildningsutbud, med rätt kapacitet, på rätt plats vid rätt tidpunkt. 
 
Under 2024 har en bred process genomförts på delregional och regional nivå med deltagande 
från både politiker och tjänstemän. I december 2024 genomfördes ett regionalt samråd med 
samtliga kommunala och enskilda huvudmän i området. Den 9 februari 2025 beslutade 
styrelsen för Skånes Kommuner om en uppdaterad rekommendation för arbetet med 
gymnasieutbud och dimensionering 
  
  
Yttrande 
Utifrån det underlag som presenterats i styrelsens beslut och tjänsteskrivelse (Dnr 2025/220) 
framgår ett tydligt behov av att anpassa gymnasieutbudet för att möta både 
kompetensförsörjningsbehov och ungdomars utbildningsval. Arbetet ska ske inom ramen för 
det gemensamma samverkansavtalet och följa den process som specificerats i avtalet och 
dess bilagor. 
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Det är särskilt viktigt att: 
 
Öka antalet utbildningsplatser inom vård- och omsorgsprogrammet (VO), bygg- och 
anläggningsprogrammet (BA), fordons- och transportprogrammet (FT), el- och 
energiprogrammet (EE), industritekniska programmet (IN) samt restaurang- och 
livsmedelsprogrammet (RL), där arbetsmarknadens efterfrågan är fortsatt hög. 
 
Minska antalet platser inom samhällsvetenskapsprogrammet (SA) och estetiska programmet 
(ES), där en viss överdimensionering bedöms föreligga i relation till efterfrågan och 
arbetsmarknadens behov. 
 
Fortsätta utveckla samverkan mellan huvudmän och arbetsliv, särskilt för att säkra tillgång till 
APL-platser och främja övergången till arbetsmarknaden. 
Stärka arbetet med studie- och yrkesvägledning för att stötta elever att göra informerade val i 
linje med framtida arbetsmarknad. 
  
  
Finansiering 
Ej aktuellt. 
  
  
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Är beaktat 
  
  
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
 
  
Beslutet skickas till 
Förvaltningschef P.H 
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§ 47/2025  Skolinspektionen kvalitetsgranskning 

Utbildningsnämndens beslut: 

Informationen tas till protokollet. 
  
  
Ärendebeskrivning 
Skolinspektionen har genomfört kvalitetsgranskningar vid Högavångsskolan och Kyrkhults 
skola i Olofströms kommun. Syftet med granskningarna har varit att bedöma skolornas 
kvalitet i förhållande till nationella mål och riktlinjer. Granskningen har fokuserat på fyra 
områden: rektors ledarskap, undervisning, trygghet och studie ro samt bedömning och 
betygssättning. 
  
  
Yttrande 
Granskningen visar att båda skolorna bedriver ett kvalitativt arbete inom flera områden, men 
att det finns behov av utvecklingsinsatser för att säkerställa en ännu högre kvalitet i 
undervisningen och skolmiljön. 
  
Högavångsskolan 
  

Rektors ledarskap: Skolan har ett väl fungerande analysarbete, men rektorn behöver 
leda ett strategiskt jämställdhetsarbete för att säkerställa att alla elever ges lika 
förutsättningar oavsett kön. 

  
Undervisning: Lärarna behöver utveckla metoder för att regelbundet planera och 

utvärdera undervisningen tillsammans med eleverna för att öka deras delaktighet och 
ansvar för lärandet. 

  
Trygghet och studie ro: Skolan har strukturer för trygghetsarbete men behöver stärka 

samsynen och gemensamma förhållningssätt för att upprätthålla studie ro i 
klassrummen. 

  
Bedömning och betygssättning: För att säkerställa likvärdiga bedömningar och betyg 

behöver rektorn ge lärarna bättre förutsättningar att kvalitetssäkra sina bedömningar 
genom strukturerad samverkan. 
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Kyrkhults skola 
  

Rektors ledarskap: Rektorn bedriver ett aktivt ledarskap men behöver utveckla ett 
strategiskt jämställdhetsarbete för att säkerställa lika möjligheter för alla elever. 

  
Undervisning: Skolan har en väl strukturerad och varierad undervisning men behöver 

utveckla arbetet för att stimulera och utmana elever som har kommit långt i sin 
kunskapsutveckling. 

  
Trygghet och studie ro: Skolinspektionen bedömer att skolan arbetar i hög utsträckning 

för att säkerställa trygghet och studie ro, och inga utvecklingsområden har 
identifierats. 

  
Bedömning och betygssättning: Rektorn behöver ge lärarna ytterligare förutsättningar 

för att kvalitetssäkra sina bedömningar och betygssättning genom en tydligare 
struktur för samverkan. 

  
  
Åtgärdsuppföljning 
  
Huvudmannen har fått i uppdrag att senast den 12 september 2025 (Högavångsskolan) 
respektive 15 september 2025 (Kyrkhults skola) redovisa vilka förbättringsåtgärder som 
vidtagits utifrån de identifierade utvecklingsområdena. 
 
Skolinspektionens granskning ger en viktig vägledning för det fortsatta kvalitetsarbetet vid 
skolorna. Förvaltningen kommer att följa upp åtgärdsplanerna och säkerställa att de 
identifierade utvecklingsområdena hanteras på ett systematiskt och långsiktigt sätt. 
  
  
Finansiering 
Ej aktuellt. 
  
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Är beaktat. 
  
  
Beslutet skickas till 
Förvaltningschef P.H 
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§ 48/2025  Medborgarförslag - om att införa reseersättning /bidrag till SFI 
elever från Olofström 

Utbildningsnämndens beslut: 

Medborgarförslaget att införa reseersättning/bidrag till SFI elever från Olofström avslås, då 
man nu kan läsa SFI på Jämshögs Folkhögskola. 
  

Ärendebeskrivning 
Patrik Håkansson, förvaltningschef redogör för ärendet. 

  
Sammanfattning av alternativ: 
Ingen ersättning 
Del ersättning: 299 280 kr 
Full ersättning: 1 051 608 kr 
Ersättning vid särskilda skäl 
  
Oaktat finns ingen finansiering 
  
Ett medborgarförslag har inkommit med förslag om reseersättning till elever som studerar 
svenska för invandrare (hädanefter förkortat SFI) på annan ort.  
  
  
Yttrande 
Bidragsmöjligheter 
Elever som studerar på SFI har, liksom alla vuxna studerande, vitt skilda ekonomiska 
förutsättningar. Eftersom SFI inte är CSN-berättigat är elever som endast studerar SFI mer 
beroende av bidrag och ersättningar än andra vuxenstuderande. Följande instanser kan vara 
aktuella för bidrag och ersättningar till elever som studerar på SFI: 
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�Migrationsverket - Kommer inte att täcka någon extra kostnad för resor till och från 
studieorten. Kontakt har tagits för att säkerställa uppgiften, men svar har ännu inte 
inkommit per 2024-12-03. 
  

●Arbetsförmedlingen - Kan täcka merkostnaden mellan vad ett busskort kostar inom 
kommunen och till nästa kommun. När det gäller stöd för resor är egenavgiften 729 
kronor, vilket motsvarar kostnaden för dagpendling med kollektivtrafik per månad på 
hemorten. Kostar det mer att ta sig till en annan ort kan Arbetsförmedlingen ta beslut 
om programresa i vissa fall. Främst gäller det då resor med buss mellan Olofström 
och Karlshamn eller annan kommun inom det primära samverkansområdet 
(kommunerna i Blekinge och Tingsryd). Resor med egen bil är föremål för striktare 
regler. Elever som är intresserade kan ansöka om resebeslut via 
Arbetsförmedlingens webbplats eller kontakta sin handläggare.  
  

●Ekonomiskt bistånd - Elever med ekonomiskt bistånd kan ansöka om reseersättning 
hos sin handläggare på socialförvaltningen. Om personer i övrigt är berättigade och 
har intyg på att de studerar SFI i någon annan kommun får de busskorten genom 
ekonomiskt bistånd.  
  

●Försäkringskassan - Det finns ingen reseersättning att ansöka om hos 
Försäkringskassan kopplat till studier på annan ort. 

Det kan finnas personer som studerar på SFI och inte är berättigade till ersättning från 
Arbetsförmedlingen, ekonomiskt bistånd eller annan instans. Dessa personer skulle kunna 
ansöka till Komvux om särskilda skäl att erhålla reseersättning. Det kräver resurser att göra 
rättvisa bedömningar avseende särskilda skäl.  
  
Följande grupper kan bli aktuella för att erhålla reseersättning genom särskilda skäl: 

●Ukrainare som inte är folkbokförda (de folkbokförs först efter ett år i Sverige), oavsett 
om de anvisas till Olofströms kommun för boende eller är egenbosatta här. Ukrainska 
medborgare får dagersättning från Migrationsverkets och har inte möjlighet att söka 
ekonomiskt bistånd, etableringstillägg eller andra former av ersättningar eller bidrag.  
  

●Övrigt som kan anses vara särskilda skäl, till exempel personer som bor i 
glesbygdsområdena och inte har tillgång till kollektivtrafik.  

Kostnadsberäkningar 
Ett månadskort för resor i två kommuner i Blekinge kostar 1 019 kr. I augusti 2024 studerade 
86 elever SFI på dagtid på Komvux i Olofström. Den årliga kostnaden för att tillhandahålla 
full reseersättning beräknas till: 
86 elever x 1 019 kr x 12 månader = 1 051 608 kr. 

En annan möjlig ersättning skulle kunna vara skillnaden mellan månadskort för resor inom 
kommun, vilket motsvarar 729 kr och månadskortet för resor i två kommuner, 1 019 kr. 
Skillnaden beräknas till: 1 019 kr - 729 kr = 290 kr. Den årliga kostnaden för att tillhandahålla 
del av reseersättning beräknas till:  
86 elever x 290 kr x 12 månader = 299 280 kr. 
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Förutom elever som studerar SFI på dagtid finns elever som studerar SFI på distans i 
kommuner inom vårt primära samverkansområde, kommunerna i Blekinge och Tingsryd. 
Distansstudier innebär obligatoriska fysiska träffar för att genomföra prov och nationella prov 
4-5 gånger per termin. Eftersom distanselever oftast arbetar eller är föräldralediga anses 
reseersättning inte nödvändig.  
 
 
 
 
  

Sammanfattning alternativ för reseersättning 

-Ingen reseersättning utgår. 
-Reseersättning utgår med skillnaden mellan månadskort för resor inom kommun och 

mellan två kommuner för elever som enbart studerar SFI dagkursen. Kostnaden 
beräknas till 299 280 kr. (Samma merkostnad som Arbetsförmedlingen kan täcka för 
en programresa.)  

-Reseersättning utgår med månadskort för resor mellan två kommuner för elever som 
enbart studerar SFI dagkursen. Kostnaden beräknas till 1 051 608 kr. 

-Reseersättning utgår vid beviljande utifrån särskilda skäl. 

  
  
Finansiering 
Oaktat alternativ saknas finansiering. 
  
  
 Beslutet skickas till 
Förvaltningschef P.H 
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§ 49/2025  Elevuppföljning och förskolekö mars månad 

Utbildningsnämndens beslut: 

Informationen tas till protokollet.  
 
  
Ärendebeskrivning 
Förvaltningschef, Patrik Håkansson redovisar elevuppföljningen och förskolekön för mars 
månad 
  
  
Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Det finns inget barnrätts- och jämställdhetsperspektiv att beakta. 
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§ 50/2025  Regler inom förskola och fritidshem 2025 

Utbildningsnämndens beslut: 

Dokumentet "Regler inom förskola och fritidshem" godkänns. 
  
  
Ärendebeskrivning 
Regelverken för barnomsorg och fritidshemsverksamhet revideras årligen. Syftet är att 
säkerställa en enhetlig tillämpning av verksamheten inom Olofströms kommun. 
Dokumenten reglerar bland annat: 

Avgifter 
Rättigheter och skyldigheter för vårdnadshavare 

  
  
Yttrande/Bedömning 
Regelverken genomgick en mer omfattande omarbetning under 2023. För år 2025 är 
förändringarna därför begränsade. 
Samtliga förändringar har markerats i följande bilagor: 

Regelverk förskola 2025 (med förändringar från 2024) 
Regelverk fritidshem 2025 (med förändringar från 2024) 

Även de fullständiga versionerna av respektive regelverk för 2025 bifogas. 
  
  
Finansiering 
För närvarande ej aktuellt. 
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Barnrätts- och jämställdhetsperspektiv 
Barnrätts och jämställdhetsperspektiv har beaktats. 
  
  
Beslutet skickas till 
Förvaltningschef P.H 

 

 

 

 

 

 

§ 51/2025  Yttrande angående Fler vägar till arbetslivet SOU 2024:74 

Utbildningsnämndens beslut: 

Utbildningsnämnden antar nedan yttrande som sitt svar på remissen och överlämnar ärendet 
till kommunstyrelsen för vidare hantering. 
  
  
Ärendebeskrivning 
Olofströms Kommun har fått möjlighet att yttra sig på betänkandet av Utredningen om 
flera vägar till arbetslivet (SOU2024:74). Yttrandet kommer gemensamt från 
utbildningsförvaltningen och socialförvaltningen.  
  
  
Yttrande/Bedömning 
Se bilaga Yttrande_SOU2024_74 
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Finansiering 
Det framkommer inga kostnader. 
  
  
Beslutet skickas till 
Förvaltningschef P.H 
Kommunstyrelsen 

 

 

 

 

 

 

 

 

§ 52/2025  Aktuell information från förvaltningen 

Utbildningsnämndens beslut: 

Informationen tas till protokollet. 
  
  
Ärendebeskrivning 
Förvaltningschef informerar om 
  
-Skolinspektionen ska granska huvudmannen. 

Comfact Signature Referensnummer: 209856SE



 Protokoll 41(45) 
 Sammanträdesdatum  
 2025-04-07  

 
Utbildningsnämnden 

UBN § 52/2025  UBN 2025/428  
  

-Familjecentral, Region Blekinge klarar inte att öppna upp överallt utan måste prioritera och 
har då kommit fram till att börja införa det i Ronneby. 
-Barnkonsekvens analys, alla beslut behöver ha ett underlag. 
-Digitala Nationella prov skjuts på framtiden. 
  
  
Beslutet skickas till 
Förvaltningschef P.H 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

§ 53/2025  Meddelanden 

Utbildningsnämndens beslut: 

Meddelanden tas till protokollet. 
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Ärendebeskrivning 
  

Ärende nr Innehåll Datum 
2025/840 Delgivning:Beslut KS§34/2025 

Redovisning av 2024 års utfall av 
internkontrollen i nämnder och bolag 

2025-03-11 

2025/798 Distrubution av beslut från DIR 
Kommunsamverkan Cura 
Individutveckling 

2025-03-06 

2025/797 Information Internkontroll 2024 
återrapportering direktion 

2025-03-05 

2025/796 Verksamhetsberättelser 2024 2025-03-05 
2025/795 Ekonomisk uppföljning januari 2025 2025-03-05 
2025/793 Årsredovisning för Kommunsamverkan 

Cura Individutveckling 2024 
2025-03-05 

2025/768 Patientsäkerhetsberättelser för 
elevhälsans medicinska insats-
Klaragymnasiet med internat 2024 

2025-03-05 

2025/766 För kännedom: Inbjudan till 
Demokratidagen 23 april 2025 

2025-02-27 

  
Beslutet skickas till 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

§ 54/2025  Redovisning av delegationsbeslut 

Utbildningsnämndens beslut: 
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Redovisning av delegationsbeslut tas till protokollet. 
  
  
Ärendebeskrivning 
Följande delegationsbeslut under perioden 20250215-20250328, redovisas 
  

Ärende nr Innehåll Datum Ansvarig 
2025/918 Anmälan om 

delegationsbeslut 
stöd av 
utbildningsnämndens 
delegationsordning 

2025-03-20 Rektor 

2025/569 Beslut om skolskjuts 
till Kyrkhults skola 

2025-02-18 Skolskjutsansvarig 

2025/568 Beslut om skolskjuts 2025-02-18 Skolskjutsansvarig 
2025/565 Beslut om skolskjuts 2025-02-18 Skolskjutsansvarig 
2025/563 Beslut om skolskjuts 2025-02-18 Skolskjutsansvarig 
2025/562 
  

Beslut om skolskjuts 2025-02-18 Skolskjutsansvarig 

  
  
  
  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

§ 55/2025  Nämndinitiativ Upphandling av ny högstadieskola genom 
extern aktör 

Utbildningsnämndens beslut: 
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Avslå nämndinitiativ Upphandling av ny högstadieskola genom extern aktör. 
  
  
Deltar ej i beslutet 
Sverigedemokraterna deltar ej i beslutet. 
  
  
Reservation 
Moderaterna reserverar sig mot beslutet. 
  
  
Yrkande 
Marianne Eriksson (M) yrkar bifall till nämndinitiativet. 
Hans Jonsson (S) yrkar på avslag till nämndinitiativet. 
  
  
Beslutsgång 
Ordförande ställer frågan om det är utbildningsnämndens mening att nämndinitiativet väcks 
som ärende i nämnden. Ordförande finner att utbildningsnämnden väcker ärendet i 
nämnden. 
  
Ordförande ställer förslaget bifall till nämndinitiativet att upphandling av ny högstadieskola 
genom externa aktör mot att avslå förslaget. 
  
Ordförande finner att utbildningsnämnden avslår nämndinitiativet. 
  
  
Ärendebeskrivning 
Marianne Eriksson (M) har den 2025-04-07 lämnat in ett nämndinitiativ. 
  
Nämndinitiativ: Upphandling av ny högstadieskola genom extern aktör  
  
En ny högstadieskola behöver byggas i Olofströms kommun. För att möjliggöra en 
ekonomiskt hållbar och kvalitativ lösning föreslår Moderaterna att utbildningsnämnden 
rekommenderar kommunstyrelsens att ge förvaltningen i uppdrag att påbörja en upphandling 
av en extern, privat aktör med erfarenhet av skolfastigheter.  
Vi menar att kommunen bör fokusera på sitt kärnuppdrag - utbildning - och inte ta på sig 
rollen som fastighetsutvecklare. Genom att hyra skolan från en professionell aktör minskar 
den ekonomiska risken för kommunen, samtidigt som kvalitet och genomförbarhet 
säkerställs.  
Inför upphandlingen bör inga beslut tas om slutlig lokalisering av skolan. Fyra huvudsakliga 
alternativ ska finnas med i upphandlingsunderlaget: 
  
1.Högavångsskolan 
2.Ekeryds förskola 
3.Toffelfabriken 
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4.Flygfältet 
  
Detta ger möjlighet att utvärdera både kostnader, genomförbarhet och pedagogiska 
konsekvenser innan slutlig plats fastställs.  
Förslag till beslut: Utbildningsnämnden rekommenderar kommunstyrelsens att ge uppdrag till 
förvaltningen att: 
  
1.Förbereda en upphandling av en ny högstadieskola i Olofström med extern aktör som 
byggherre och fastighetsägare. 
  
2.I upphandlingsunderlaget inkludera samtliga fyra lokaliseringsalternativ: Ekeryds förskola, 
Högavångsskolan, Flygfältet och Toffelfabriken. 
  
  
  
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 
 
  
Beslutet skickas till 
Förvaltningschef P.H 
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